
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 16. april 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1267
De nye regler for ansøgning om indvindingstilladelser på havet kræver meget høje inve-
steringer sammenholdt med en periode på kun 10 år til at sikre sin investering. Dette
må siges at være en meget kort tidshorisont for virksomhederne (på land er den 12
år). Burde indvindingsperioden på havet ikke nærmere være 15 år? Dette ville øge
virksomhedernes interesse i at investere i ansøgninger og kunne gennem øget afsætning
medføre større indtjening til staten. Ikke at forglemme, tilføre stærkt tiltrængt øget viden
om havbundens miljø og geologi med de deraf afledte havbundsundersøgelser.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Peter Juel-Jensen
(V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Peter.Juel.Jensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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